
PROTOKÓŁ Nr XXVI/2017 

z XXVI sesji Rady Gminy Nowogródek Pomorski 

z dnia 19 września 2017 roku 

godz. 14:00 

 

Na stan 15 radnych, obecnych na sesji było 13 

Nieobecni:  1. Zbigniew Lesiak 

2. Zdzisław Piszczecki  

(lista obecności stanowi załącznik do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Podjęcie uchwał:  

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Nowogródek Pomorski na 2017 rok 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Nowogródek 

Pomorski na lata 2017 – 2025 

3) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/18/11 Rady Gminy Nowogródek 

Pomorski z dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Nowogródek 

Pomorski 

4) Projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji na 

terenie Gminy Nowogródek Pomorski. 

5) Projekt uchwały w sprawie w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie  Gminy Nowogródek Pomorski 

6) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowogródek Pomorski do Europejskiego 
Ugrupowania Współpracy Terytorialnej „Odra+Oder”. 

7) Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu w obrębie miejscowości Kinice gm. Nowogródek Pomorski. 
 

7. Interpelacje i zapytania radnych 

8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

9. Wolne wnioski i informacje   

 

 

Ad. l. Posiedzenie Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Pan Marian 

Jaśkowiec witając wszystkich obecnych w sali wiejskiej w Nowogródku Pomorskim radnych i 

pracowników Urzędu Gmin. Następnie stwierdził, że na stan 15 członków rady w sesji udział 

bierze 13 radnych, wobec czego rada może podejmować prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2.  Przewodniczący Rady Gminy przeczytał porządek obrad. 

Radni przyjęli proponowany porządek obrad jednogłośnie. 

 



Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Radni przyjęli protokół 12 głosami za przy jednym 

wstrzymującym się.  

 

Ad. 4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

- Przewodniczący Rady Gminy pan Marian Jaśkowiec: Był to okres wakacyjny. Dużo działo 

się w Giżynie. Była rekonstrukcja bitwy pod Antietam z 1862 r. Przyjechało wielu oficjeli, 

pracownik Ambasady z USA. Pani Sekretarz przedstawiła harmonogram działań dotyczących 

mauzoleum. Jesteśmy na etapie ustalania firmy, która będzie prowadziła prace 

zabezpieczające mauzoleum. 12 sierpnia odbył się w Giżynie Regionalne Spotkania Zespołów 

Artystycznych OSP, jest to impreza odbywająca się co 2 lata. W wielu sołectwach odbyły się 

dożynki sołecki, także dożynki gminne w Ratajach. Wraz z nauczycielami brałem udział w 

remoncie Szkoły Podstawowej w Nowogródku Pomorskim. Odmalowano klasy, wymieniono 

wykładziny. Odebrałem wiele telefonów dotyczących budowy chodnika w Nowogródku przy 

ul. Barlineckiej. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

- Wójt Gminy pan Tomasz Pietruszka: Jeśli chodzi o udział w imprezach w Giżynie, to byłem 

na Regionalnych Spotkaniach Zespołów Artystycznych OSP, a pani Sekretarz była „na 

wojnie”, czyli na rekonstrukcji bitwy.  Byłem na spotkaniu w powiecie w sprawie  remontu 

drogi do Karska. Ze spraw gospodarczych: murujemy płot cmentarza w Kinicach, budujemy 

na zlecenie rady sołeckiej drogę w stronę cmentarza w Trzcinnej. 

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym projekt uchwał:  

 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Nowogródek Pomorski na 2017 rok 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż na posiedzeniach Komisji radni zaopiniowali 
projekt uchwały (po wprowadzeniu  przez Skarbnika Gminy zmiany dotyczącej  przekazania 
środków dla ZPO w Karsku) pozytywnie. 

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę Nr XXVI/176/17 dwunastoma głosami za, przy 
jednym wstrzymującym się. 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Nowogródek 

Pomorski na lata 2017 – 2025 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż na posiedzeniach Komisji radni zaopiniowali 
projekt uchwały pozytywnie. 

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę Nr XXVI/177/17 dwunastoma głosami za, przy 
jednym wstrzymującym się. 



3) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/18/11 Rady Gminy Nowogródek 

Pomorski z dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Nowogródek 

Pomorski 

 

- Przewodniczący Rady Gminy odczytał obecnym na sesji treść zmienianego załącznika do 
uchwały. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż na posiedzeniach Komisji radni 
zaopiniowali projekt uchwały pozytywnie. 
 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr XXVI/178/17. 

 

4) Projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji na 

terenie Gminy Nowogródek Pomorski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż na posiedzeniach Komisji radni zaopiniowali 
projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr XXVI/179/17. 

 

5) Projekt uchwały w sprawie w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie  Gminy Nowogródek Pomorski 

 
- Przewodniczący Rady Gminy: Zmiany w uchwale zasugerował Wydział Nadzoru i Kontroli 
w Urzędzie Wojewódzkim w Szczecinie. Wskazał uwagi do uchwały i zostały one 
wprowadzone do poprawionego regulaminu. Na posiedzeniach Komisji radni zaopiniowali 
projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr XXVI/180/17. 

 
6) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowogródek Pomorski do Europejskiego 

Ugrupowania Współpracy Terytorialnej „Odra+Oder”. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy: Z EUWT „Odra+Oder” wycofały się dwie gminy: polska Gmina 
Chojna oraz niemiecka Gmina Schöneberg, w związku z czym musimy podjąć ponownie uchwałę w 
nowym brzmieniu, zgadza się? 
- Sekretarz Gminy pani Ewelina Mazurak – Januchowska:  Dokładnie tak. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż na posiedzeniach Komisji radni zaopiniowali 
projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr XXVI/181/17. 

 

7) Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu w obrębie miejscowości Kinice gm. Nowogródek Pomorski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż na posiedzeniach Komisji radni zaopiniowali 
projekt uchwały pozytywnie. 

 



Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr XXVI/182/17. 

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 

- Przewodniczący Rady Gminy odczytał radnym skierowane do Rady Gminy i Wójta Gminy 

pismo  mieszkańców sołectwa Parzeńsko – protest przeciwko powstaniu fermy norek w 

sąsiedztwie Sołectwa Parzeńsko. 

- Radny Sławomir Wołków: Chciałbym wiedzieć, ile można lać nieczystości – ścieków. Ile na 

dane pole na 1 hektar? Ile gnojowicy? Bo pan ten wylewa ścieki. Siedzą tam stada kruków. 

Wywozi ścieki i wylewa od wiosny cały czas. Zanim powstała ferma już się mówi o buforze z 

lasu? A ścieki już płyną do Parzeńska wraz ze ściekami z pól. 

- Radny Jan Obłąk: W Giżynie co jakiś czas słyszymy o wznowieniu prac na fermie norek. 

Mieszkańcy powinni przyjść na spotkanie z projektantem i porozmawiać na ten temat, zgłosić 

swoje uwagi. Można ograniczyć ilość DJP. Dlatego radzę spotkać się z projektantem i 

porozmawiać, ograniczyć rozprzestrzenianie się fermy w sposób drastyczny. Myśmy to zrobili. 

Plan zagospodarowania ograniczy ilość z 14 DJP  do 5600 sztuk. To samo możecie zrobić i Wy. 

- Radny Hubert Klepacz: Z całym szacunkiem, zostaliście zrobieni na szaro i się cieszycie. Ile 

macie wpisanych sztuk? 

- Radny Jan Obłąk: Jest pozwolenie na 14 sztuk dużych zwierząt, co po przeliczeniu daje 3 tys. 

matek norek plus młode. 

- Radny Hubert Klepacz: Ale kto to policzy? Co Pan mówi? 

- Radny Jan Obłąk:  Są odpowiednie instytucje, jest Sanepid, Inspekcja Weterynaryjna. Są 

jednostki, które policzą, 

- Radny Sławomir Wołków: A w Karsku  pan wywozi od lutego ścieki na pole naprzeciwko 

szkoły. Także w okresie zimowym, gdy jest zakaz. Kary są śmiesznie niskie. 

- Sekretarz Gminy: Nowa ferma ma być fermą nowoczesną, by ograniczyć negatywny wpływ 

na środowisko. Powinien Pan reagować od razu, gdy Pan widzi, że coś jest nielegalnie 

wylewane. 

- Radny Sławomir Wołków: Cały czas wywozi. 

- Przewodniczący Rady Gminy: Nie ma możliwości, by w MPZP zabronić takiej działalności 

jaką jest ferma, ale możemy ograniczyć ilość norek. 

- Radny Jan Obłąk:  Warto wspomnieć, że dzięki inicjatywie kilku radnych nie powstała 

skórownia w Świątkach. 

- Przewodniczący Rady Gminy: Plan zagospodarowania przestrzennego zabezpiecza 

mieszkańców. 

- Radny Sławomir Wołków: Nie udało się tam, to zrobili w Karsku. Ma hale, to ma gdzie. 

- Radny Jan Obłąk:  Należy pilnować, kiedy plan zostanie wyłożony do publicznej 

wiadomości i wtedy należy reagować. Najlepiej spotkać się z projektantem. 

 

- Pan Robert Andrukonis, sołtys sołectwa Nowogródek Pomorski:  Mam pytanie do Pani 

Sekretarz. Czy Pani twierdzi, że nie można zablokować fermy norek koło Parzeńska? Tak czy 

nie? 

- Sekretarz Gminy: Nie odpowiem Panu. Jeżeli radni zablokują inwestycję, to muszą się liczyć  

z tym, że pójdą do sądu z przedsiębiorcą, który wystąpi o odszkodowanie. 



- Radna Małgorzata Glapka: Wiecie Państwo, że są i zwolennicy i przeciwnicy fermy norek w 

Karsku. Jeśli jest to w interesie ludzi, to będą robili wszystko, by ferma powstała.  Podobnie 

jak ze szkołą w Nowogródku. Byli ludzie „za” i „przeciw”. Oprócz uciążliwości dla 

środowiska i „zapachów” wiele osób ma pracę i to też jest ważne. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo od Sołtysa z Nowogródka Pomorskiego o 

wsparcie imprezy - maratonu „Wiejska 10-tka”, która odbędzie się 01.10.2017 r. w 

Nowogródku Pomorskim. 

Radni zdecydowali, że przeznaczą część diet z posiedzenia sesji na dofinansowanie imprezy. 

 

- Radny Hubert Klepacz: Mam pytanie do Pani Sekretarz: co z tą drogą do Karska? 

- Sekretarz Gminy: Proszę zadać to pytanie Panu Wójtowi. Rozmawiał z przedstawicielami 

Powiatu na temat dofinansowania  drugiego etapu, drugiej części drogi. Jeszcze nie ma decyzji 

od Pani Starosty Powiatu Myśliborskiego. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy odczytał obecnym na sesji pismo od pani Beaty Ludwińskiej – 

nauczyciela ze Szkoły Podstawowej w Nowogródku Pomorskim dotyczące projektu polsko – 

niemiecko – ukraińskiego z prośbą o wsparcie rzeczowo – finansowe wyjazdu uczniów. 

 

- Radny Hubert Klepacz: Szkoda, że już nie ma na sesji Pana Wójta. Sprawa dotyczy remontu i 

utrzymania dróg., szczególnie drogi do Rokitna. Mam dla Niego prezent, coś co znalazłem na tej 

drodze. To dusza od żelazka. Prosiłbym Panią Sekretarz o przekazanie prezentu.  

 

- Pan Robert Andrukonis: Mam pytanie, ile będzie wynosiła składka gminy dla Związku Gmin 

Dolnej Odry? 

- Sekretarz Gminy: Odpowiem na kolejnej sesji. 

 

 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Marian Jaśkowiec podziękował 

radnym za udział w sesji kończąc obrady o godz. 15:05 

 
 

Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 

Kamila Bieniaszewska                                                    Marian Jaśkowiec 

 


